
 

Protokół nr LVI/2024 

z Sesji Rady Gminy Gizałki, która odbyła się 

7 lutego 2024 r. 

w sali Gminnego Centrum Kultury w Tomicach 
 

W Sesji Rady Gminy Gizałki udział wzięło 13 radnych, co stanowi 86,67 % składu osobowego 

Rady Gminy. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Ponadto w Sesji udział 

wzięli sołtysi - lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Zaproszeni goście - lista 

obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Roman Rojewski dokonał otwarcia posiedzenia o godzinie 14:00 

witając wszystkich obecnych na sali posiedzeń.  

Następnie stwierdził kworum Sesji (13 radnych). 

Porządek obrad LVI Sesji Rady Gminy Gizałki 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LV Sesji Rady Gminy Gizałki. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał:  

1. w sprawie zmiany planu budżetu na rok 2024; 

2. w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gizałki na 

lata 2024 – 2033; 

3. w sprawie ustalenia wysokości i zasad, na jakich sołtysom przysługuje 

dieta; 

4. w sprawie ustalenia zasad i wysokości wypłacania diet oraz zwrotu kosztów 

podróży dla radnych Rady Gminy Gizałki; 

5. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Gizałki; 

6. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w schronisku osób bezdomnych oraz w schronisku dla osób bezdomnych  

z usługami opiekuńczymi. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacje i wolne wnioski. 

8. Zakończenie obrad.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi do porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z wnioskiem formalnym wprowadzając  

uchwałę do porządku obrad w sprawie stanowiska dotyczącego zadośćuczynienia należnego 

Polsce od Niemiec za szkody wyrządzone w wyniku II wojny światowej przez III Rzeszę 

Niemiecką. Zapytał czy maja panowie radni pytania do wniosku formalnego, który radnym 

przedstawiłem?  

 

Radni nie mieli pytań.  



Przewodniczący Rady poddał wniosek formalny pod głosowanie. 

 

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy przyjęła 

wniosek formalny.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zapytał raz jeszcze, czy są pytania lub uwagi do porządku obrad. 

 

Wójt Gminy Gizałki poinformował, że przedłożył radnym projekt uchwały nr LVI/404/2024  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Pleszewskiego na dofinansowanie 

zadania pn. „Rozbudowa, modernizacja oraz doposażenie Bloku Operacyjnego wraz  

z Oddziałem Anestezjologii i Intensywnej Terapii oraz Oddziału Ginekologii i Położnictwa 

w Pleszewskim Centrum Medycznym”, w której to uchwale, proponuje by gmina Gizałki 

udzieliła wsparcia z budżetu gminy dla Pleszewskiego Centrum Medycznego, a bezpośrednio 

dla powiatu pleszewskiego w kwocie 50 000,00 zł.  Zaproponował, aby taka uchwała była 

wprowadzona do dzisiejszego porządku obrad. Projekt został radnym przedłożony, można było 

się zapoznać, wczoraj na ten temat rozmawialiśmy na komisjach łączonych.   

 

Przewodniczący Rady zapytał czy Panowie radni mają pytania bądź uwagi do projektu 

uchwały przedstawionego przez pana wójta. 

 

Radni nie mieli pytań.  

 

Przewodniczący Rady poddał wniosek formalny pod głosowanie. 

 

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy przyjęła 

wniosek formalny.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zapytał raz jeszcze, czy włączając te dwa projekty uchwały są pytania 

lub uwagi do porządku obrad. 

 

Radni nie mieli pytań.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad łącznie z dwoma projektami 

uchwał.  

 

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy przyjęła 

porządek obrad.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

PUNKT 3 – PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z LV SESJI RADY GMINY GIZAŁKI  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają pytania lub uwagi odnośnie protokołu.  

 

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy przyjęła 

protokół z LV Sesji Rady Gminy Gizałki. 

 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 



PUNKT 4 – SPRAWOZDANIE WÓJTA Z DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 

MIĘDZYSESYJNYM 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi.  

 

Wójt przedstawił działania podejmowane w okresie międzysesyjnym tj. w okresie od 18 

stycznia do 30 stycznia br., gdzie wykonywał czynności związane z codziennymi obowiązkami 

m.in. brał udział w walnym zebraniu Gminnej Spółki Wodnej w dniu 19 stycznia. Podczas tego 

zebrania delegatów, prosił zarząd Gminnej Spółki Wodnej o to, żeby dotację, którą otrzymują  

z budżetu gminy wydatkowali w pierwszej kolejności, dlatego że później, na końcu roku, jest 

problem z rozliczeniem tego. Niestety, w zeszłym roku spółka nie wykorzystała całej dotacji, 

którą gmina jej przyznała, dlatego taka była prośba, żeby dotacja, która będzie przyznana  

w tym roku, była rozliczana w pierwszej kolejności. Ponadto przygotowywał materiały na 

zebrania wiejskie, podczas których odbywają się wybory sołtysów. Pierwsze zebranie już się 

odbyło w sołectwie Nowa Wieś. Dzisiaj jest zebranie w miejscowości Krzyżówka, jutro 

Dziewiń Duży. Ponadto uczestniczył w rozprawie sądowej w Sądzie Rejonowym  

w Pleszewie w sprawie zasiedzenia gruntów Skarbu Państwa. Sprawa jest dość szczególna, 

ponieważ chodzi o grunt, który stanowi rów melioracyjny, który już nie istnieje. Rów został 

przebudowany, a nieistniejący rów jest odrębną działką, która znajduje się na terenie 

nieruchomości, na której mamy hydrofornię i Stację Uzdatniania Wody w Gizałkach, 

geodezyjnie jest to Czołnochów. Próbują tę sprawę uregulować i stąd konieczność zasiedzenia 

tego gruntu przez Skarb Państwa, a dalej będą starali się to skomunalizować, żeby stać się 

właścicielem tej niewielkiej powierzchni gruntu, który znajduje się mniej więcej w środku 

hydroforni. Temat jest dosyć szczególny, ale starają się to oczywiście uregulować. Brał również 

udział w bardzo ciekawej uroczystości otwarcia salki edukacyjnej dla dzieci  

z terenu powiatu pleszewskiego. Salka została urządzona w obiekcie Państwowej Straży 

Pożarnej w Pleszewie. Obiekt edukacyjny bardzo ciekawie zorganizowany. Gmina 

współfinansowała budowę i urządzenie tej salki w kwocie 3 000 zł. Pomieszczenie jest bardzo 

ciekawie zorganizowane. Dzieci z naszych placówek oświatowych również będą  

z tego korzystały. To wszystko. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają pytania do sprawozdania.  

 

Radny Tadeusz Kostuj poruszył temat spółek wodnych, a szczególnie  zadań, które wykonują. 

Radny pytał czy w związku z tym, że nie były wykorzystane te środki, czy nie warto też 

upoważnić pracownika urzędu, aby koordynował, żeby po prostu te środki były celowo 

wykorzystane, żeby zadania były wykonane, bo jeżeli robi się jakiś rów, a to jest istotne, żeby 

udrożnić, tak jak mówiłem wczoraj na komisji, odpływ wody i brakuje pieniędzy, i my dajemy 

ze środków gminnych, to byłoby dobrze, żeby to wykorzystać. Byłbym wdzięczny, gdybyśmy 

nad tematem jeszcze się pochylili. Dziękuję bardzo. 

 

Wójt ustosunkował się do wypowiedzi radnego informując go, że jako gmina możemy 

realizować zadania, które są naszymi zadaniami własnymi, wskazanymi w ustawie. Tu akurat 

tych zadań nie ma. Natomiast, jeśli chodzi o rozliczanie wszelkiego rodzaju dotacji, to jest  

w referacie finansowym osoba, która się tym zajmuje i monitoruje wydatkowanie tych środków. 

Zeszły rok był wyjątkowy, pierwszy raz taka sytuacja miała miejsce, ale to nie wiązało się  

z tym, że spółka funkcjonuje w sposób nieprawidłowy, tylko właściciele gruntów nie zgodzili 

się na wykonanie konserwacji rowu melioracyjnego w określonej miejscowości 

i w określonym miejscu. Jeśli właściciel nie zgadza się, wtedy trzeba zrezygnować z tej 

inwestycji, nikt siłowo tego nie załatwia. Skoro nie zostało to wykonane, trudno to rozliczyć. 



To nie jest niczyje niedopatrzenie, a wyłącznie problem z przeprowadzeniem konserwacji rowu 

melioracyjnego. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają jeszcze pytania do sprawozdania.  

 

Radni nie mieli więcej pytań. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

PUNKT 5 – ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ 

 

Uchwała nr LVI/397/2024 w sprawie zmiany planu budżetu na rok 2024 

Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i zapytał, czy Radni mają pytania? 

 

Wójt zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały, ponieważ w dniu poprzednim rada gminy 

podjęła wstępną decyzję o przyznaniu dofinansowania do przedsięwzięcia, które będzie 

realizowane na terenie Pleszewskiego Centrum Medycznego. Wprowadzona przed chwilą 

uchwała do porządku obrad ma określone konsekwencje finansowe, a w ślad za tym muszą być 

poczynione zmiany w projekcie budżetu. Przygotowana zmiana tejże uchwały została państwu 

przedłożona i dotyczy ona wyłącznie zwiększenia kwoty wydatkowania i przychodów  

w budżecie o to 50 000,00 zł. Tym samym, brzmienie tej uchwały oraz załącznik nr 1 i 2 muszą 

być zmienione. Do tego projektu, który został przedłożony wraz z materiałami sesyjnymi, 

dołączony został nowy projekt, który reguluje tę kwestię, czyli te wszystkie kwoty, które zostały 

wpisane w poszczególnych punktach i paragrafach ulegają zmianie. Zmiana polega na tym, że 

ujęto w projekcie kwotę 50 000,00 zł. W uchwale dopisany został pkt 4, którego pierwotnie nie 

było. W § 5. ust. 1 zwiększa się plan dotacji udzielanych z budżetu gminy dla jednostek sektora 

finansów publicznych o kwotę 50 000,00 zł z kwoty 599 470,00 zł do kwoty 649 470,00 zł. 

Zmienia się też treść zał. nr 5 do uchwały i nadaje się mu treść, jak w zał. nr 4 do niniejszej 

uchwały. Pozostała część pozostaje bez zmian. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają pytania do autopoprawki przedstawionej przez 

pana wójta? 

 

Radni nie mieli pytań.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają pytania do całości projektu uchwały? 

 

Radni nie mieli pytań. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie autopoprawkę do projektu Uchwały nr 

LVI/397/2024 w sprawie zmiany planu budżetu na rok 2024. 

 

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy przyjęła 

autopoprawkę do projektu Uchwały nr LVI/397/2024 w sprawie zmiany planu budżetu na rok 

2024.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 



Przewodniczący Rady włączając autopoprawkę, poddał pod głosowanie projekt Uchwały nr 

LVI/397/2024 w sprawie zmiany planu budżetu na rok 2024. 

 

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

Uchwałę nr LVI/397/2024 w sprawie zmiany planu budżetu na rok 2024, która stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Uchwała nr LVI/398/2024 w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gizałki na lata 2024 – 2033 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał, czy Radni mają pytania. 

 

Wójt przedstawił kolejną autopoprawkę, która jest konsekwencją wcześniej podjętej uchwały, 

czyli zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 50 000,00 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie przedsięwzięcia realizowanego przez Pleszewskie Centrum Medyczne i tym 

samym objaśnienia przyjętych wartości do Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Gizałki 

na lata 2024-2033 ulegną zmianie. Zwiększone zostaną wydatki na 2024 r. Zamiast kwoty 

238 000,00 zł, będzie 288 000,00 zł i dalej, w kolejnych rubrykach, zwiększenie wydatków 

majątkowych z kwoty 203 000,00 zł do kwoty 253 000,00 zł. Tym samym deficyt budżetu 

wynosił 4 725 289,16 zł po zmianie będzie 4 775 289,16 zł. Zmianie ulegną również 

odpowiednie załączniki do Wieloletniej Prognozy Finansowej, które będą regulowały tą 

kwestię.   

Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają pytania do autopoprawki przedstawionej przez 

pana wójta? 

Radni nie mieli pytań.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają pytania do całości projektu uchwały? 

Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie autopoprawkę do projektu Uchwały nr 

LVI/398/2024 w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gizałki na lata 

2024 – 2033 

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy przyjęła 

autopoprawkę do projektu Uchwały nr LVI/398/2024 w sprawie zmian do wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gizałki na lata 2024 – 2033 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady włączając autopoprawkę, poddał pod głosowanie projekt Uchwały nr 

LVI/398/2024 w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gizałki na lata 

2024 – 2033. 

 

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

Uchwałę nr LVI/398/2024 w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gizałki na lata 2024 – 2033, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 



 

Uchwała nr LVI/399/2024 w sprawie ustalenia wysokości i zasad, na jakich sołtysom 

przysługuje dieta 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał, czy Radni mają pytania. 

Radni nie mieli pytań.  

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

Uchwałę nr LVI/399/2024 w sprawie ustalenia wysokości i zasad, na jakich sołtysom 

przysługuje dieta, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Uchwała nr LVI/400/2024 w sprawie ustalenia zasad i wysokości wypłacania diet oraz 

zwrotu kosztów podróży dla radnych Rady Gminy Gizałki 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał, czy Radni mają pytania. 

Radny Tadeusz Kostuj zapytał, czy były wypłacane jakieś delegacje dla radnych w tym 

okresie, który był, bo to jest jakby powielenie uchwały. Przy okazji będzie pytanie kontrolne, 

czy były faktycznie używane sprawy dojazdów i wypłacone? 

 

Wójt udzieli odpowiedzi informując, że były wypłacane 1 lub 2 delegacje i sprawa dotyczyła 

wyjazdu z wizytą do gmin partnerskich. Wójt dodał, że na dziś nie jest w stanie odpowiedzieć 

radnemu, może tylko na piśmie, po sprawdzeniu dokumentów. 

 

Przewodniczący Rady dopowiedział, że pamięta dokładnie i była wypłacona 1 delegacja, 

radny jechał swoim samochodem. Był to wyjazd do gminy partnerskiej Stawiguda, ale to nie w 

tym, a w poprzednim jeszcze roku 2023. I dlatego „to jest tzw. jak pan to użył tego zwrotu, pro 

forma diet dla radnych. Tak to musi być sformułowane w projekcie uchwały”  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze pytania do uchwały?  

 

Radni nie mieli pytań.  

 

Przy 11 głosach „za”, 1 głosie „przeciw”, braku głosów „wstrzymujących się” i jeden radny nie 

wziął udziału w glosowaniu, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LVI/400/2024 w sprawie 

ustalenia zasad i wysokości wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróży dla radnych Rady 

Gminy Gizałki, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Uchwała nr LVI/401/2024 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Gizałki 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał, czy Radni mają pytania. 

Radni nie mieli pytań.  

Przewodniczący Rady zwrócił się radnych, którzy są ratownikami strażakami, których 

wymieniał na komisjach łączonych i poprosił, aby nie brali udziału w głosowaniu.  

Przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” i dwóch radnych nie 

wzięło udziału w głosowaniu, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LVI/401/2024 w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży 



Pożarnych z terenu Gminy Gizałki, która stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Uchwała nr LVI/402/2024 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w schronisku osób bezdomnych oraz w schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał, czy Radni mają pytania. 

Radni nie mieli pytań.  

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

Uchwałę nr LVI/402/2024 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w schronisku osób bezdomnych oraz w schronisku dla osób bezdomnych z usługami 

opiekuńczymi, która stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Uchwała nr LVI/403/2024 w sprawie stanowiska dotyczącego zadośćuczynienia należnego 

Polsce od Niemiec za szkody wyrządzone w wyniku II wojny światowej przez III Rzeszę 

Niemiecką 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają pytania. 

Radni nie mieli pytań.  

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

Uchwałę nr LVI/403/2024 w sprawie stanowiska dotyczącego zadośćuczynienia należnego 

Polsce od Niemiec za szkody wyrządzone w wyniku II wojny światowej przez III Rzeszę 

Niemiecką, która stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Uchwała nr LVI/404/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Pleszewskiego na dofinansowanie zadania pn. „Rozbudowa, modernizacja oraz 

doposażenie Bloku Operacyjnego wraz z Oddziałem Anestezjologii i Intensywnej Terapii 

oraz Oddziału Ginekologii i Położnictwa w Pleszewskim Centrum Medycznym” 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają pytania. 

Radni nie mieli pytań.  

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

Uchwałę nr LVI/404/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 



Pleszewskiego na dofinansowanie zadania pn. „Rozbudowa, modernizacja oraz doposażenie 

Bloku Operacyjnego wraz z Oddziałem Anestezjologii i Intensywnej Terapii oraz 

Oddziału Ginekologii i Położnictwa w Pleszewskim Centrum Medycznym”, która stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

PUNKT 6 – INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH  

 

Wójt ustosunkował się do zapytania pana radnego Bachorskiego dot.  wykonania zadania, które 

zostało wyznaczone przez mieszkańców sołectwa Tomice z funduszu sołeckiego - opracowanie 

dokumentacji projektowej przebudowy drogi gminnej nr 632042P w Tomicach. Wójt wyjaśnił, 

że podczas ostatniej sesji nie był w stanie odpowiedzieć precyzyjnie, ponieważ nie miał 

odpowiednich dokumentów przy sobie, ale te dokumenty zdobył, pozyskał informację i dzisiaj 

chciałby zebranym to wyjaśnić, ponieważ nie wszystko wygląda tak, jak radny przedstawił. 

Otóż na to zadanie mieszkańcy przeznaczyli kwotę 26 000,00 zł. Pierwsza za tą kwotę została 

wykonana: koncepcja architektoniczna, projektowa i to kosztowało 9 840,00 zł oraz projekt 

wstępnych podziałów geodezyjnych, które były niezbędne do wykonania projektu i później 

dalej drogi. Te wstępne projekty podziałów kosztowały 8 400,00 zł. Po wykonaniu rozeznania 

cenowego, ustalono, żeby wykonać, oprócz koncepcji, również dokumentację projektową, 

potrzeba dodatkowo 24 000,00 zł, natomiast podziały geodezyjne, żeby były zatwierdzone 

formalnie przez Starostwo Powiatowe w Pleszewie potrzeba kolejnych 10 000,00 zł. Kwota 

jaka pozostała, po wcześniejszych wydatkach to 8 400,00 zł. Za 8 400,00 zł nie można było 

wykonać projektu, który ma kosztować 24 000,00 zł oraz dokończyć podziałów geodezyjnych, 

które będą kosztowały 10 000,00 zł. Tak przedstawiają się wyceny, które zostały wykonane.  

W związku z powyższym, pozostaje kwota 8 400,00 zł, która została niewydana, ponieważ nie 

byliśmy w stanie tego zadania skończyć. Wójt dodał, że ma nadzieję, że teraz radny będzie 

wiedział, jak to zostało zrealizowane i dlaczego tak, a nie inaczej. Wójt przekazał jeszcze jedną 

informacja dot. zebrania sołeckiego w Tomicach, na którym omawiany był projekt Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego w części sołectwa Tomice i radny 

zadał pytanie, ile to kosztowało? Studium zostało zakontraktowane w umowie na kwotę 

11 000,00 zł brutto.  

 

PUNKT 7 – INFORMACJE I WOLNE WNIOSKI 

 

Radny Zbigniew Bachorski podziękował za szczegółowe przedstawienie i dodał, że gdyby 

było wiadomo wcześniej, przed zebraniem sołeckim to te pieniądze mogli przeznaczyć, żeby 

dokończyć tę drogę, a teraz brakuje pieniędzy, więc trzeba to znaleźć w budżecie. Czy jak pan 

widzi, żeby dokończyć tą drogę? Radny dodał: na Kolonię Obory znalazł pan w budżecie 40 

tys. zł na projekt problem zawsze jest z Młynikiem, nie wiem, dlaczego. 

 

Wójt ustosunkował się do pytania i wyjaśnił, że są dwie możliwości, mieszkańcy mogą zmienić 

cel wydatkowania funduszu sołeckiego, który jest przewidziany do realizacji na rok bieżący. 

Oczywiście musi się to odbyć na zebraniu wiejskim, tak jak zwykle to bywa w odpowiedniej 

procedurze przewidzianej na tę okoliczność lub druga możliwość, o czym pan powiedział, 

można zabezpieczyć w budżecie gminy. Rada musi to po prostu przegłosować i wtedy można 

to zrealizować.  

 

Przewodniczący Rady dopowiedział do słów pana radnego, że bardzo by prosił pana radnego, 

żeby pan nie używał takiego sformułowania, że pan wójt znalazł. Tu nic pan wójt nie znalazł, 

tylko to było zabezpieczone w budżecie, a rada poparła pana wójta w tym temacie, bo to tak na 



zewnątrz może zabrzmieć, że mamy tak zdolnego wójta, że jak potrzeba, to on po prostu 

poszuka. Przewodniczący dodał, że jeśli wójt miałby takie zdolności, to poprosiłby pana wójta, 

aby znalazł 3 mln zł i zrobimy. Przewodniczący dodał, że nigdzie nie znalazł, tylko było to 

zabezpieczone w budżecie, a większość rady poparła tę decyzję. Tyle i aż tyle w tym temacie. 

Dziękuję. 

 

Radny Zbigniew Bachorski skierował się z pytaniem do wójta, czy jak teraz będzie zebranie 

wiejskie na którym będzie wybór sołtysa to można to zmienić w budżecie? Następnie skierował 

się do Przewodniczącego Rady stwierdzając: już powiedziałem, że w naszej gminie, pan wójt 

robi, co chce, kiedy chce i jak chce, ja zdania nie zmieniam. Więc jak by chciał, toby zrobił. 

Dla jednych się robi, dla drugich nie. U nas są dwie kategorie radnych, ludzi. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady ustosunkował się do wypowiedzi radnego stwierdzając, że żeby 

obrazić, to naprawdę trzeba mieć też odpowiednie zdolności i póki co, zauważam, że jeszcze 

na całe szczęście, tych umiejętności pan nie posiada, ale w co nie wątpię, czyni pan wielkie 

starania w tym kierunku, więc życzę powodzenia. 

 

Wójt nawiązując do wypowiedzi radnego Zbigniewa Bachorskiego powiedział: Szanowni 

państwo, nigdy nie było tak i nie jest, i nie będzie, że ja będę sobie robił, co będę chciał, bo 

cokolwiek zaproponuję, muszę zyskać pozytywną opinię rady i odzwierciedleniem tej 

pozytywnej opinii jest głosowanie na sesji rady gminy i ja wiem, że są osoby, które 

rozpowszechniają takie informacje, ale zanim cokolwiek zaproponuję wcześniej konsultuję to 

z radnymi. Jeśli wiem, że większość rady to poprze, wtedy wprowadzam do porządku obrad 

określoną propozycję, tak finansową, jak i każdą inną, a jeśli wiem, że dana propozycja nie ma 

możliwości przegłosowania przez większość rady, to tego po prostu nie robię, bo nie będę się 

ośmieszał i stąd tak wygląda to, a nie inaczej. Natomiast, szanowni państwo, ja nie lubię 

złośliwości żadnych, ale ostatnio mnie dwóch mieszkańców spotkało i prosili, żebym zadał 

panu Bachorskiemu jedno zasadnicze pytanie, jest pan osobą publiczną, tak jak i ja, jesteśmy 

w tej chwili w miejscu publicznym i zadam panu jedno pytanie. Mam nadzieję, że Pan odpowie. 

Ono jest takie dziwne trochę, ale zadam je. Więc pytam się pana Bachorskiego, ile razy i czy  

w ogóle była taka sytuacja, że był pan na sesji rady gminy lub na komisjach, będąc jednocześnie 

na zasiłku chorobowym? 

 

Radny Zbigniew Bachorski odpowiedział, że nie wie i musi sprawdzić, ale zapytał jakie to 

ma znaczenie? 

 

Wójt odpowiedział, że widocznie dla osób, które pytały ma, dla Wójta nie ma.   

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają jeszcze jakieś pytania? 

 

Radny Andrzej Kaczmarek podziękował w imieniu własnym, jak i mieszkańców Nowej Wsi 

za zamontowane dwóch lamp.  

 

Wójt nawiązał do podziękowań Radnego Kaczmarka i poinformował, że gmina aktualnie jest 

na etapie wymiany wszystkich opraw na oprawy typu LED na terenie gminy Gizałki i dodał, 

że w roku poprzednim przeznaczona była kwota w wysokości 120 000,00 zł na wymianę opraw. 

Pieniądze te zostały przekazane do Spółki Oświetlenie Uliczne i Drogowe i te działania są 

pokłosiem tej decyzji. W tym roku gmina ma ponad 600 000,00 zł na wymianę opraw  

i dlatego zostaną wymienione wszystkie oprawy. Przewidziany termin zakończenia prac to 

koniec roku. Są to działania wspólne gminy i spółki oświetleniowej.  Wójt poinformował, że 



tak jak obiecał wydał polecenie zlikwidowania przerw nocnych w oświetleniu ulic na terenie 

gminy Gizałki. Wójt prosił, że jeśli jest jeszcze gdzieś sytuacja, że zegary astronomiczne nie są 

przestawione to prosi o sygnał i będzie to zmienione. 

 

Przewodniczący Rady skierował się z prośbą do Radnych i Sołtysów, by sytuacje o których 

wspominał Pan Wójt zgłaszać do referatu inwestycji.   

 

Radny Tadeusz Kostuj monitował, że na linii Czołnochów lampy w nocy nie świecą, włączają 

się o 5.00.  

 

Rady Henryk Osman prosił o apel do powiatu o naprawę dróg powiatowych: w Orlinie i drogi 

w kierunku Zagórowa. Stan dróg jest naprawdę tragiczny, a powiat słabo pamięta o tym końcu 

gminy. Dodał, że może po wyborach będzie lepiej, może będziemy mieć swojego radnego   

w powiecie.  

 

Przewodniczący Rady prosił o zgłoszenie tego do Pani Dyrektor Meller.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają jeszcze jakieś pytania? 

 

Radny Tadeusz Kostuj stwierdził, że bardzo się cieszy, że przeznaczone zostały pieniążki na 

sprawy szkoleniowe i bezpieczeństwa strażaków oraz Pleszewskie Centrum Medyczne. Radny 

pytał o sprawy defibratora, czy strażacy są przeszkoleni, czy taki przyrząd mógłby znajdować 

się w urzędzie w razie zasłabnięcia czy zawału byłby blisko ludzi. 

 

Wójt Gminy Gizałki poinformował radnego, że na terenie gminy jest kilka defibratorów, 

wszyscy strażacy są przeszkoleni w tym zakresie, bo jest taki obowiązek. W ostatnim czasie 

został zakupiony kolejny defibrator dla OSP Białobłoty. Zostanie tam przekazany i będzie 

służył strażakom. Wójt dodał, że nie widzi przeciwskazań, żeby takie urządzenie znajdowało 

się w miejscu publicznym. Jeśli radni zdecydują, że to ma sens jak najbardziej można takie 

urządzenie kupić. Jest to koszt kilku tysięcy złotych i jest obowiązek certyfikacji takiego 

urządzenia, więc jest to spore obciążenie, ale jeśli ma to uratować życie ludzkie to Wójt nie 

widzi problemu.  

 

Radny Tadeusz Kostuj podziękował za udzielenie odpowiedzi oraz za podjęcie działań  

w sprawie stanowiska Polski, uważa to za zadośćuczynienie moralne dla ludności, dla Polaków 

jako całego narodu. Zwrócił się z prośbą o zajęcie się stanowiskiem w sprawie poparcia 

protestów rolniczych i niesprowadzaniem żywności nie certyfikowanej, bo upadają rolnicy  

w Polsce i wymaga to interwencji. To co mówi Pani Ursula von der Leyen o opryskach to 

zdaniem radnego kompletne dyletanctwo, bo opryski typu pyretroidy to są małe dawki. Tu 

chodzi o konkurencyjność. I tu musimy też się postawić, jak kiedyś my radni na początku tych 

kadencji samorządowych, wspieraliśmy rolników i miałem wizję, żeby rolnik polski był 

chroniony odrębnymi certyfikatami, bo jest bardzo dobra żywność polska ona idzie do Belgii, 

idzie na zachód, a my często mamy różnego rodzaju towar przywożony, wyprany czy z zapasów 

unijnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy odnosząc się do słów dot. wizji Radnego Kostuja skierował się 

za zapytaniem jak radny zrealizował tą wizję i co ona przyniosła?  Dodał, że sprawy rolnictwa 

są bliskie jego sercu i chciałby wiedzieć jak ta wizja przyczyniła się do poprawy bytności 

rolników?  Następnie dodał, że nic nie stoi na przeszkodzie, jeżeli to mogłoby pomóc rolnikom, 

żeby taką uchwałę przygotować. Przewodniczący dodał, że on wprowadzał uchwałę podczas 



tej sesji i wprowadzona jest jego podpisem i radny ma również takie prawo. A jeśli radny będzie 

potrzebował pomocy to ją otrzyma. Przewodniczący dodał: bardzo proszę, panie radny 

przygotować taki projekt uchwały i myślę, że jak tu jesteśmy, zapoznamy się z tym projektem 

uchwały i jeżeli ta uchwała, przyczyni się do jakiejś poprawy materialnej to zapewniam pana, 

że wszyscy jako radni tu się pod tym podpiszemy i będziemy spokojniejsi, że nasi rolnicy po 

zajęciu tego stanowiska będą stali finansowo lepiej na wiosnę. To jest taka nasza prośba nie 

utrudniam panu, wręcz kibicuję. Proszę przygotować projekt uchwały. Ja nie widzę żadnych tu 

przeszkód, żeby taki projekt uchwały jak pan przygotuje wprowadzić. Bardzo proszę, pan wójt 

chciał zabrać głos.  

 

Wójt Gminy Gizałki odniósł się do słów Przewodniczącego Rady i skierował się do Radnego 

Kostuja, aby przygotował projekt odpowiedniej uchwały i przedłożył radnym. 

 

Przewodniczący Rady dodał, że jeśli to pomoże rolnikom jest gotów zwołać posiedzenie sesji, 

nawet do tego jednego projektu. 

 

Rady Henryk Osman zabrał głos i stwierdził, że widać co się dzieje w telewizji oglądamy, 

cała Europa strajkuje. Dodał, że najbliższy strajk planowany jest na piątek w Polsce, tam siła 

walczy, a co my? Oczywiście, że możemy pisać, ale tam siła walczy z Unią Europejską, tam 

jest walka, jak to mówią, bardzo ostra. Dziękuję bardzo.  

 

PUNKT 8 – ZAKOŃCZENIE OBRAD  

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku Przewodniczący Rady zamknął obrady LVI Sesji Rady 

Gminy Gizałki o godz. 14:45, dziękując wszystkim za przybycie i merytoryczny udział. Życzył 

wszystkiego dobrego i pozdrowił zebranych.  

 

 

 

Protokołowała        Przewodniczący Rady 

         

  

 

 

 


